
Rok XXX   nr 24 (543)  31 grudnia 2023 r.    ISSN 1427-3717   www.zabki.pl

SZCZĘŚLIWEGO NOWEGO ROKU

IV MAZOWIECKIE FORUM WODOCIĄGOWE 
W ZĄBKACH

6  l i s t o p a d a  b r.  s i e d z i b a  P r z e d s i ę b i o r s t w a 
Wodociągów i Kanalizacji w Ząbkach stała się 
m i e j s ce m  w y m i a ny  d o ś w i a d c ze ń  p o m i ę d z y 
przedstawicielami �rm wodociągowych z mazowsza 
i podlasia oraz specjalistami związanymi z branżą 
biogazową i ciepłowniczą. W spotkaniu uczestniczyli 
także Małgorzata Zyśk, Burmistrz Miasta Ząbki i jej 
zastępca Arkadiusz Powierża. Wydarzenie objęła 
p at ro n ate m  h o n o row y m  I z b a  G o s p o d a rc z a 
Wodociągi Polskie oraz Miasto Ząbki. 

Dokończenie na str. 2

UMOWA NA BUDOWĘ ŚRODKOWEGO ODCINKA 
UL. SZWOLEŻERÓW PODPISANA

W grudniu 2023 r. Małgorzata Zyśk, Burmistrz Miasta 
Ząbki podpisała umowę na budowę środkowego 
odcinka ul. Szwoleżerów. Termin realizacji to 
II połowa 2024r. Do�nansowanie inwestycji wynosi 
70%.

NAJWIĘKSZY PRZETARG DROGOWY W HISTORII 
NASZEGO MIASTA

Dokończenie na str. 3

21 grudnia 2023 r. został ogłoszony przetarg na 
b u d o w ę  i  p r z e b u d o w ę  2 1  d r ó g  g m i n n y c h 
z do�nansowaniem na poziomie 95% ze środków 
zewnętrznych. Termin składania ofert upływa 
12 stycznia 2024 roku – poinformowała w mediach 
społecznościowych Małgorzata Zyśk.

PRZETARGI NA BUDOWĘ UL. SŁONECZNEJ 
I WYBICKIEGO OGŁOSZONE

Tydzień później, 18 grudnia ogłoszony został przetarg na 
budowę drogi  w ul ic y Słonecznej  na  odcinku od 
ul. Wyzwolenia (bez skrzyżowania) do ul. Skorupki (bez 
skrzyżowania) oraz budowę odcinka drogi w ul. Okrężnej 
o długości 60 m w Ząbkach. Otwarcie ofert na budowę 
ul. Słonecznej nastąpi 5 stycznia 2024 roku.

11 grudnia burmistrz Ząbek ogłosiła przetarg na 
p r z e b u d o w ę  u l i c y  W y b i c k i e g o  n a  o d c i n k u 
u l .  S z w o l e ż e r ó w  -  u l .  A n d e r s e n a .  Po d c z a s 
wykonywanych prac zostanie przebudowana 
nawierzchnia zjazdów, pobocza i chodników na 
d ł u g o ś c i  2 0 0  m e t rów.  D o d at kowo  zo s t a n i e 
wykonana budowa przyłącza kanalizacji deszczowej.



Na to zadanie Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji 
w Ząbkach otrzymało preferencyjną pożyczkę wraz z premią za 
innowacyjność z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej, który o ząbkowskiej inwestycji 
informował w swoim spocie. 

Nowa zlewnia to bardzo nowoczesny obiekt, w pełni 
hermetyczny i wyposażony w najnowsze rozwiązania 
techniczne, zarówno antyodorowe, jak i podczyszczające 
śc iek i .  Ząbkowsk a z lewnia  jest  samow ystarczalna 
energetycznie – posiada własne farmy PV, jak i pompy ciepła, 
dzięki  któr ym ze ścieków odz yskiwane jest ciepło, 
przeznaczone do ogrzewania budynków technologicznych 
zlewni. 

Dokończenie ze str. 1
IV MAZOWIECKIE FORUM WODOCIĄGOWE 

W ZĄBKACH

Okazją do spotkania przedstawicieli branży i środowisk 
akademickich w naszym mieście było niedawne oddanie do 
użytku przez Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji 
w Ząbkach nowej zlewni ścieków przy ul. Piłsudskiego oraz 
uruchomienie pierwszych w Polsce mobilnych magazynów 
energii ciepła.

Jest też element innowacyjny – nadwyżka ciepła jest 
transportowana mobilnymi magazynami do innych lokalizacji 
PWiK. Innowacyjność projektu polega głównie na integracji 
systemów związanych z odzyskiem ciepła odpadowego, 
produkcją energii z OZE oraz transportem ciepła do odbiorcy 
za pośrednictwem mobilnych magazynów. W ten sposób 
rozwiązano problem nieekonomicznego przesyłu małych 
ilości ciepła przy pomocy rurociągów. W ramach tej potężnej 
inwestycji, dla której zapewniono zasilanie z zielonej energii 
słonecznej, powstała w naszym mieście zarówno pierwsza 
w Polsce jak i pierwsza na świecie, instalacja odzysku ciepła ze 
ścieków dowożonych.

O tym nowatorskim rozwiązaniu, zastosowanym w naszym 
mieście, mówił podczas IV Forum Wodociągowego prezes 
PWiK Janusz Tomasz Czarnogórski, a zaproszeni goście 
w drugiej części spotkania mieli okazję zobaczyć inwestycję 
i zapoznać się z działaniem pomp ciepła oraz mobilnych 

Wśród prelegentów głos zabrali m.in. dr.inż. Andrzej Sikora – 
prezes Instytutu Studiów Energetycznych oraz dr inż. Kamil 
Kozłowski – prezes Biogas Technology. 

magazynów energii,  wykorzystujących ciepło odpadowe.

- Przyjechali do nas przede wszystkim koleżanki i koledzy z branży 
wodociągowej, praktycznie z całej Polski. Zaprosiłem na to 
spotkanie także branżę biogazową i ciepłowniczą, żeby pokazać, 
że między nami jest wzajemna korelacja. Powinniśmy jako 
wodociągowcy korzystać z doświadczeń tamtych branż 
i próbować na naszym rynku wdrażać podobne rozwiązania, 
żeby być elastycznym i mieć dodatkowe źródło dochodów. Mamy 
sporo możliwości, by jako przedsiębiorstwa wodociągowe 
zaistnieć z naszymi rozwiązaniami na rynku ciepłowniczym 
i biogazowym – mówił Janusz Tomasz Czarnogórski, prezes 
Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Ząbkach.

Wśród zagadnień poświęconych energii znalazła się 
oczywiście prezentacja prezesa PWIK w Ząbkach, poświęcona 
zrealizowanej w 2023 roku sztandarowej inwestycji spółki, 
opisywanej wyżej hermetycznej zlewni ścieków wraz 
z pierwszymi w Polsce mobilnymi magazynami ciepła.

W drugiej części spotkania uczestnicy konferencji zwiedzili 
hermetyczną zlewnię ścieków przy ul. Piłsudskiego, oraz 
zapoznali się z działaniem pomp ciepła i mobilnych 
magazynów energii, wożących ciepło na terenie naszego 
miasta z  „nowej” zlewni na tzw. Gazomontaż.

- Michio Kaku pod koniec XX w. mówił o nadejściu ery gazu. Wtedy 
jeszcze nie bardzo rozumieliśmy to, co się wydarzyło, dzięki 
rewolucji  łupkowej.  Dzięki technologii  szczelinowania 
hydraulicznego zaczęliśmy pozyskiwać czystą ropę naftową 
i połączony z nią gaz ziemny, odsuwając konieczność odejścia od 
węglowodorów o 10-15 lat. Jednak jest to nieuniknione, metan, 
amoniak, woda to są takie związki, z których będziemy mogli 
uzyskać energię bezkosztowo, tylko ciągle tego nie potra�my. To 
będzie coś takiego, jak teraz pozyskiwanie energii ze ścieków 
– mówił podczas swojego wystąpienia dr inż. Andrzej Sikora.

KSA/ŁMA

Po przerwie miała miejsce debata wodociągowa, którą 
poprowadzili dr. inż. Marek Brzozowski oraz prezes Izby 
Wodociągowej Paweł Sikorski. 
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NAJWIĘKSZY PRZETARG DROGOWY W HISTORII 
NASZEGO MIASTA

 - W przyszłym roku rozpoczniemy realizację ponad 30 inwestycji 
drogowych. Nasze działania skupiły się na przebudowie 
istniejących dróg utwardzonych, które zostały wybudowane 
kilkanaście lub nawet kilkadziesiąt lat wcześniej i aktualnie 
wymagają remontu. Kilka z powyższych ulic ma nawierzchnię 
nieutwardzoną i ich realizacja będzie wymagała pracy od 
podstaw. Infrastruktura drogowa jest niezwykle istotna ze 
względu na konieczność zapewnienia bezpieczeństwa 
uczestnikom ruchu drogowego – mówi burmistrz Miasta Ząbki.

KSA

Dzięki temu, że skuteczność pozyskiwania środków 
zewnętrznych jest na najwyższym poziomie, łącznie udało się 
w tej kadencji pozyskać 137 milionów złotych! Pozwala to 
realizować wiele zadań, które przyczyniają się do poprawy 
standardu życia w Ząbkach.

W ramach tego pr zedsięwzięcia  w ybudowane lub 
przebudowane zostaną ulice: Gałczyńskiego, Tetmajera, 
Stwosza, Lisa Kuli ,  Prusa, Paderewskiego, Norwida, 
Budkiewicza, Zieleniecka, Wilcza, Gwiaździsta, Kuleszy, Żabia, 
Parkowa, Konopnickiej, Modrzewiowa, Stefczyka, Nowa, 
Wesoła, Skowronka od Zycha do Bocianiej i Skowronka od 
Zycha do granic naszego miasta.

Starania burmistrz Małgorzaty Zyśk zaowocowały tym, 
że nasze miasto otrzymało na ten cel do�nansowanie 

w wysokości 20 milionów złotych z Rządowego 
Funduszu Inwestycji Strategicznych, co stanowi 95% 

nakładów. Miasto Ząbki jako wkład własny przeznacza 
tylko 1 milion złotych.

Dokończenie ze str. 1

OSTATNIA W TYM ROKU SESJA RADY MIASTA
W środę 27 grudnia ząbkowscy radni wprowadzili 
m.in. zmiany do budżetu miasta na rok 2023 i do 
Wieloletniej Prognozy Finansowej.

• Projekt uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia 
Przedszkola Publicznego nr 1 „Zielony Dinek” w Ząbkach 
poprzez likwidację innej lokalizacji prowadzenia zajęć 
dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych;

Ząbkowscy radni nie odpoczywali długo po Świętach Bożego 
Narodzenia, ale już następnego dnia zebrali się o godzinie 
18.00 na LXXXIX sesj i  Rady Miasta.  W planie miel i 
przegłosowanie wielu uchwał, w tym m.in. dotyczących zmian 
w programie Karta Mieszkańca "Jestem z Ząbek", przekształceń 
w sieci przedszkoli oraz zmian w Wieloletnim Programie 
Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Miasta Ząbki na 
lata 2024-2028.

• Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Programu 
Karta Mieszkańca „Jestem z Ząbek”.

ŁMA

• Projekt uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia 
Przedszkola Publicznego nr 2 „Leśny Zakątek” w Ząbkach 
poprzez utworzenie innej lokalizacji prowadzenia zajęć 
dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych;

• Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu 
Miasta Ząbki na rok 2023;

• Projekt uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia 
Przedszkola Publicznego nr 1 „Zielony Dinek” w Ząbkach 
poprzez przeniesienie jego siedziby;

• Projekt uchwały w sprawie Wieloletniego Programu 
Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Miasta Ząbki na 
lata 2024-2028;

Plan sesji obejmował:

• Projekt uchwały w sprawie wydatków, które nie wygasają 
z upływem roku budżetowego 2023;

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Ząbki na lata 2023-2036;

• Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Pro�laktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii Miasta Ząbki na lata 2024 – 
2027;



SZKOŁA PODSTAWOWA NR 4 WIE JAK DBAĆ 
O RELACJE

W listopadzie w ząbkowskiej „Czwórce” już po raz 
drugi odbył się „Tydzień Dbania o Relacje”. Jest to 
inicjatywa tworzona w ramach projektu „Szkoła 
Odpowiedzialna Cyfrowo” Fundacji Dbam o Mój 
Zasięg, do którego „Czwórka” należy od kilku lat. 

We wtorek, dla odmiany, w czasie przerw graliśmy wspólnie 
w planszówki przy dźwiękach kojącej muzyki klasycznej. 
W czasie godzin wychowawczych w całym tygodniu odbywały 
się miłe pogaduchy przy dobrym jedzeniu.

W ramach obchodów w naszej szkole, codziennie od 
poniedziałku do piątku, dużo się działo. Na dobre rozpoczęcie 
tygodnia już w progu szkoły uczniów witały panie dyrektor Ewa 
Szymczak i Elżbieta Podgórska, które zgodnie z preferencjami 
przybyłych przybijały piątkę, żółwika albo dawały „przytulasa”. 
Nie zabrakło też słodkości na dobry (ty)dzień. 

Obecnie, kiedy młodych ludzi coraz mocniej wciąga świat 
cyfrowy i wirtualny szczególnie istotne staje się dbanie o silne 
relacje na linii uczeń – nauczyciel – rodzic. Dobry kontakt 
między ludźmi powoduje, że świat cyfrowy jest dla młodzieży 
bezpieczniejszy i nie wydaje się tak bardzo kuszący, bo nie 
trzeba tam szukać „zamienników” prawdziwej rozmowy. Akcja 
„Tydzień Dbania o Relacje” ma służyć właśnie temu.

Ruch pomaga się rozluźnić, ale pozytywnie wpływa też na 
przyswajanie wiedzy, dlatego zorganizowaliśmy „taneczne 
przerwy” z głośną muzyką i rytmiczne grupowe skoki. Dobra 
zabawa i dużo śmiechu wprawiły wszystkich w świetny nastrój.

W środę znów było więcej energii, ruchu i aktywności �zycznej. 
Przeprowadziliśmy uwielbiany przez wszystkich konkurs 
„Zgadnij kto to – nauczyciele”, polegający na rozpoznaniu 
przez uczniów nauczycieli na ich zdjęciach z dzieciństwa. Było 
dużo śmiechu. Później dużą dawkę energii zaserwowała nam 
wszystkim mama naszej uczennicy – Marceliny, p. Agata 
Ryciuk, która poprowadziła szalone przerwy z zumbą. 
Uczniowie zgodnie stwierdzili, że p. Agata powinna być u nas 
na etacie a zumba powinna towarzyszyć nam codziennie.

Czwartek był dniem legalnego nieprzygotowania i dobrych 
ocen, co sprawiło wiele radości naszym uczniom. Prawdziwym 
hitem tego dnia stał się jednak wielki mecz – „Dwa ognie na 
wesoło – rodzice kontra nauczyciele”. Była zacięta rywalizacja, 
przebrania, mnóstwo śmiechu, adrenaliny i dobrej zabawy, 
a co najważniejsze wspaniale bawiąca się grupa uczniów – 
kibiców. Rodzice zwyciężyli z nauczycielami jednym punktem.

Serdecznie dziękujemy naszej wspaniałej społeczności 
szkolnej – uczniom, rodzicom, nauczycielom, pracownikom 
administracji za wkład w realizację tej wspaniałej inicjatywy. 
Z wydarzeniem powrócimy oczywiście za rok, ale o dobre 
relacje będziemy dbać stale.

Szkolne koordynatorki programu 
„Szkoła Odpowiedzialna Cyfrowo”

W piątek, na zakończenie tygodnia, wspólnie odtańczyliśmy 
„belgijkę”, a mama naszych uczennic – p. Katarzyna Piechocka, 
jako przedstawiciel Rady Rodziców wręczyła uroczyście 
uczniom plakat z dobrymi słowami od rodziców. Wszyscy 
wiemy, że „słowa mają moc”, więc ten prezent od rodziców 
zajmie zaszczytne miejsce na ścianie, dając siłę i wsparcie 
naszym uczniom. 

Także w czwartek gościliśmy w szkole dr. Wojciecha 
Wierzejskiego, znanego i cenionego pedagoga, wykładowcę 
na Uniwersytecie Kardynała Stefana Wyszyńskiego, który 
wygłosił wykład dla rodziców dotyczący budowania dobrych 
relacji z dziećmi. Taka wiedza przyda się każdemu, bo o dobre 
relacje z dziećmi trzeba dbać codziennie, w trakcie zwykłych, 
rodzinnych wydarzeń, a nie tylko przez jeden tydzień w roku.

PRACOWITA KOŃCÓWKA ROKU ZĄBKOWSKICH 
STRAŻNIKÓW MIEJSKICH

Po raz kolejny nasza Straż Miejska udowodniła, że 
jest służbą potrzebną, wielozadaniową i skuteczną, 
a jej wkład w bezpieczeństwo jest coraz częściej 
zauważany i doceniany przez mieszkańców. Na 
polecenie burmistrz Małgorzaty Zyśk, strażnicy 
miejscy i policjanci patrolują m.in. okolice placówek 
edukacyjnych w godzinach, kiedy dzieci i młodzież 
kończą lekcje i wracają do swoich domów. 

Straż Miejska w Ząbkach prowadzi codzienną akcję bezpieczna 
d r o g a  d o  s z k o ł y  i  b e z p i e c z n y  p o w r ó t  d o  d o m u . 
Funkcjonariusze patrolują okolice siedmiu ząbkowskich szkół 
publicznych w tym Publicznej Katolickiej Szkoły Podstawowej. 
G ł ó w n y m  c e l e m  p a t r o l i  j e s t  p o p r a w a  p o z i o m u 
bezpieczeństwa dzieci i młodzieży oraz eliminowanie 
potencjalnych zagrożeń.

- W godzinach porannych prowadzimy kontrole otoczenia szkół, 
aby uczniowie bezpiecznie dotarli na zajęcia oraz sprawdzamy 



- Bezpieczeństwo jest tematem, który zawsze pozostaje ważny i 
aktualny. Dlatego bardzo mnie cieszy ścisła współpraca 
ząbkowskich szkół i przedszkoli ze Strażą Miejską. Wpajanie 

Strażnic y codziennie podejmują również działania 
interwencyjne reagując na zgłoszenia mieszkańców. 
W przeważającej mierze dotyczą one zagrożeń w ruchu 
drogowym, a także ochrony środowiska i gospodarki 
odpadami, zwierząt oraz zakłócenia porządku publicznego 
i spokoju.

- Oprócz codziennych obowiązków  w zakresie utrzymania 
porządku publicznego do których należą m.in. kontrole 
prewencyjne miejsc, gdzie może dochodzić do wykroczeń, 
zakłócania spokoju oraz innych wybryków, naszą rolą jest także 
niesienie pomocy osobom potrzebującym oraz prowadzenie akcji 
edukacyjnych adresowanych do najmłodszych mieszkańców 
naszego miasta. Realizujemy także kontrole w zakresie spalania 
odpadów w piecach CO, prowadzimy akcje prospołeczne – 
dodaje Artur Lewandowski.

Prelekcje w przedszkolach i najmłodszych klasach szkół 
podstawowych to stały element pracy ząbkowskich 
strażników miejskich. Zajęcia zawsze są dostosowane do wieku 
uczestników i koncentrują się na najważniejszym aspekcie, 
jakim jest bezpieczeństwo dzieci. 

jak są zaparkowane pojazdy w ich okolicach. Natomiast 
w godzinach popołudniowych, po konsultacji ze szkołami, 
zostały wyznaczone godziny kiedy uczniowie wychodzą ze szkoły 
i również w tych godzinach są przeprowadzane kontrole 
w ramach akcji „Bezpieczny powrót do domu”. Z racji pory roku 
wcześnie robi się ciemno, więc pamiętajmy o odblaskach – mówi 
Artur Lewandowski, Komendant Straży Miejskiej w Ząbkach.

dzieciom od najmłodszych lat prawidłowych zachowań 
i reakcji na zagrożenia jest nieodzownym elementem ich edukacji 
oraz kształtowania odpowiednich postaw i minimalizowania 
zagrożeń. Mobilne miasteczko ruchu drogowego, z którym 
odwiedzamy placówki edukacyjne sprawia, że dzieci poznają 
zasady ruchu drogowego i znaki drogowe przez zabawę. Taka 
forma nauki jest dla najmłodszych mieszkańców naszego miasta 
najbardziej atrakcyjna. Uczymy również zasad udzielania 
pierwszej pomocy przedmedycznej – podkreśla komendant 
Straży Miejskiej w Ząbkach.

Kilka dni temu zakończyła się prowadzona przez ząbkowskich 
strażników municypalnych zbiórka dla Przytuliska w Jadowie.

- Zebraliśmy ponad 1450 rzeczy - 161 sztuk karmy suchej, 220 
opakowań karmy mokrej, 677 sztuk smaczków i saszetek, ponad 
300 zabawek i akcesoriów oraz 85 sztuk koców i innych 
przydatnych schronisku przedmiotów. Bardzo dziękujemy 
wszystkim darczyńcom za udział w naszej zbiórce. Zapraszamy 
za rok do udziału w kolejnej zbiórce - mówi Artur Lewandowski, 
Komendant Straży Miejskiej w Ząbkach.

 

Po raz kolejny nasza Straż Miejska udowodniła, że jest służbą 
potrzebną, wielozadaniową i skuteczną o czym świadczą m.in. 
podziękowania od mieszkańców. Warto zaznaczyć, że strażnicy 
nie zastępują policji, ale uzupełniają jej działania. Oprócz zadań 
ustawowych czuwają nad naszym bezpieczeństwem podczas 
imprez masowych, prowadzą działania pro�laktyczne 
i edukacyjne. 

KSA

- Nasi funkcjonariusze nie narzekają na brak obowiązków. 
Patrolują i podejmują interwencje na obszarze całego miasta. 
Tylko w pierwszym półroczu bieżącego roku przeprowadziliśmy 
38 272 interwencji, w tym 34 497 kontroli w miejscach 
zagrożonych oraz 6287 kontroli w otoczeniu ząbkowskich szkół. 
O g r o m n ą  ra d o ś ć  s p ra w i a j ą  n a m  p o d z i ę ko wa n i a  o d 
mieszkańców, bo niewiele jest cenniejszych rzeczy od dobrego 
słowa – podsumowuje komendant Artur Lewandowski.



SKRZAT ROZSZERZA SWOJĄ OFERTĘ 
O d  d a w n a  j u ż  p o d k r e ś l a  s i ę   k o n i e c z n o ś ć 
indywidualizowania pracy edukacyjnej z dziećmi, 
szczególnie w okresie wczesnej edukacji. Ze względu 
na duże zróżnicowanie potrzeb dzieci pod względem 
intelektu, zdolności, osobowości, temperamentu, 
sposobu radzenia sobie z problemami, sprawności 
�zycznej, a także występującymi różnego rodzaju 
nieprawidłowościami rozwojowymi, kładziemy 
nacisk na indywidualizację procesu kształcenia – 
m ów i  J o l a nt a  S a l a k ,  d y re k to r  Pu b l i c z n e g o 
Przedszkola nr 3 „SKRZAT” w Ząbkach.

- Przedszkole „SKRZAT” słynie z tego, że każde dziecko jest  
traktowane w szczególny, indywidualny sposób.  

Jolanta Salak:  Podstawa programowa wychowania 
przedszkolnego, jak i podstawa programowa kształcenia 
ogólnego dla I etapu edukacji wskazują na konieczność 
uwzględniania w podejmowanych działaniach edukacyjnych 
indywidualnych potrzeb i możliwości rozwojowych każdego 
dziecka. Udowodnione jest,  że zarówno dziecko zdolne, jaki 
i  to  wymagające wsparcia, nie poradzi sobie z odkrywaniem 
wiedzy, nabywaniem umiejętności, rozwijaniem własnych 
talentów czy kreatywnego myślenia bez wsparcia nauczyciela. 
Dlatego też w naszym przedszkolu pod okiem wykwali�-
kowanej kadry nauczycieli i specjalistów, każde dziecko jest  
t raktowane  w szczególny,  indy widualny  sposób.  
Dostrzeganie jego potrzeb i właściwe, edukacyjne ich 
zaspokajanie jest kluczem do osiągania optymalnych  efektów 
w pracy i maksymalne wykorzystanie jego możliwości 
w optymalizacji procesu uczenia się. Od wielu już lat 
realizujemy cele i zadania w tym zakresie. Co roku we wrześniu 
prowadzona jest  diagnostyka wszystkich przedszkolaków, 
pod kątem rozpoznawania  potrzeb każdego z osobna 
i organizowania wsparcia na miarę możliwości każdego 
dziecka. 

- Co roku kierowana przez Panią placówka bierze udział 
w licznych projektach edukacyjnych.

Oprócz real izacj i  wielu ogólnopolsk ich projektów 
edukacyjnych takich jak „ Wyzwania Teodora”, czy „Mały miś 

w świecie wielkiej literatury”, realizowany jest  szereg innowacji 
pedagogicznych autorstwa nauczycieli. Innowacje to przede 
wszystkim odpowiedź nauczycieli  na indywidualne potrzeby 
i predyspozycje dzieci. Opracowane pod kątem konkretnej  
grupy, rozwijają ciekawość poznawczą, zaspokajają potrzebę 
ruchu, rozbudzają zainteresowania otaczającym światem 
wreszcie uczą asertywności, empatii czy radzenia sobie 
z emocjami. Zajęcia odbywają się każdego tygodnia 
w wymiarze jednej godziny, a przedszkolaki bardzo chętnie 
w nich uczestniczą. Innowacja to nie tylko nowy sposób na 
edukację, odkrywanie świata, to także często świadome 
działanie w pracy nad różnego rodzaju de�cytami 
i barierami. Przykładem może być innowacja opracowana 
przez nauczycieli logopedów w ramach pro�laktyki 
logopedycznej „Gimnastyka buzi i języka”. Prowadzone 
każdego dnia zajęcia w grupach w ramach tejże innowacji 
przynoszą wiele wymiernych efektów w usprawnianiu aparatu 
ar t ykulac yjnego,  a  t ym samym popraw y w ymow y 
u przedszkolaków. Mimo, że podejmowane jest wiele działań, 
z roku na rok obserwuje się coraz większe de�cyty u dzieci 
w zakresie komunikowania się. Badania przesiewowe 
przeprowadzone we wrześniu wśród przedszkolaków 
pokazały, że aż 297 z nich wymaga indywidualnego wsparcia 
logopedycznego, a zatwierdzone dwa etaty logopedii nie są 
wystarczające. Wychodząc zatem naprzeciw potrzebom  dzieci 
i oczekiwaniom rodziców, dzięki  przychylności burmistrz 
Małgorzaty Zyśk poz ysk al iśmy z większenie godzin 
z przeznaczeniem na te zajęcia. 

Zaspokajanie potrzeb w zakresie terapii  integracj i 
sensorycznej okazała się również niewystarczająca. Wiele 
dzieci wykazuje zaburzenia przetwarzania procesów 
sensorycznych, które mają ogromny wpływ na lepsze 
rozumienie i  reagowanie na bodźce, a tym samym 

- Oprócz wsparcia logopedycznego przedszkole „SKRZAT” 
z a p e w n i a  t a k ż e  o p i e kę  p s yc h o l o g a ,  p e d a g o g a 
specjalnego, �zjoterapeuty oraz terapeuty integracji 
sensorycznej. 



W NASZYM MIEŚCIE DZIAŁY SIĘ CUDA
Przed Świętami Bożego Narodzenia ząbkowianie 
otworzyli swoje serca dla potrzebujących. Wiele osób 
pomogło w ramach PaczkaChallenge i Szlachetnej 
Paczki, a Miasto Ząbki zadbało o wolontariuszy.

PaczkaChallenge ruszyła pod koniec listopada. Zasady są 
proste, a ważne są w tym wszystkim social media, dzięki którym 
akcja zatacza szerokie kręgi. Każdy nominowany lub ten, kto 

koncentrację uwagi i proces uczenia się. Dlatego widząc 
ogromną potrzebę wsparcia, również wnioskowaliśmy 
o dodatkowe godziny. Dzięki przychylności organu 
prowadzącego, udało się pozyskać dodatkowe 0,5 etatu dla 
terapeuty SI, dzięki temu kolejne dzieci będą mogły realizować 
indywidualne zajęcia. Bardzo to cieszy, tym bardziej że od 
stycznia 2016 roku przedszkole posiada miano  certy�kowanej 
placówki respektującej potrzeby sensoryczne dzieci. To 
dokument, który potwierdza, że nasze przedszkole spełnia 
standardy i odgrywa ważną rolę w zrozumieniu dzieci 
o specy�cznych trudnościach rozwojowych i edukacyjnych. 
Dzięki dodatkowym godzinom będziemy mogli zaspakajać 
potrzeby terapeutyczne większej liczby dzieci i wspomagać 
optymalizację ich rozwoju. Realizacja zajęć wspomagających 
jest tym bardziej zasadna, że w przedszkolu aż 32 dzieci ma 
możliwość realizacji zajęć  w ramach wczesnego wspomagania 
rozwoju. 

KSA

- Oprócz zajęć specjalistycznych przedszkole oferuje 
szereg zajęć rozwijających talenty i zainteresowania. 

Funkcjonują dwa kółka: muzyczne i plastyczne, w których 
dzieci rozwijają talenty wokalne i artystyczne. Dodatkowo, 
wszystkie przedszkolaki, dzięki rozszerzeniu oferty zajęć 
statutowych mogą uczestniczyć w zajęciach rytmiczno – 
muzycznych, zajęciach tanecznych z elementami baletu 
i akrobatyki. Dodatkowe zajęcia z języka angielskiego 
umożliwiają kształtowanie umiejętności posługiwania się 
językiem obcym. Zatem oferta zajęć kierowana do dzieci jest 
bardzo szeroka i  umożliwia wszechstronny roz wój, 
u w z g l ę d n i a j ą c  i n d y w i d u a l n e  p o t r z e b y  k a ż d e g o 
z wychowanków. Podejmowane działania niewątpliwie są 
gwarancją mądrej edukacji i ukształtowania dobrego  
przygotowania dzieci do kolejnego etapu edukacji. 
Podsumowując, bardzo mnie cieszy, że publiczne przedszkole 
prowadzone przez Miasto Ząbki tak prężnie się rozwija 
i zaspokaja potrzeby społeczności lokalnej. Jednak należy 
w tym miejscu podkreślić, że nie byłoby to możliwe bez dobrej 
współpracy i  wsparcia władz samorządowych naszego miasta.

Przydział dodatkowych etatów dla terapeutów stał się również 
bodźcem do przeorganizowania przestrzeni budynku 
przedszkola i wygospodarowania kolejnych pomieszczeń na 
gabinety do pracy z dziećmi. Udało się nam stworzyć 
dodatkowy gabinet do prowadzenia terapii SI oraz gabinet 
logopedyczny. 

Ząbkowscy urzędnicy pokazali, że też potra�ą pomagać. Kilka 
kartonów wyładowanych po brzegi dostarczyli do Świetlicy 
Środowiskowej nr 1 "Harcówka". Przyniesione produkty 
umożliwiły przygotowanie paczek dla dzieciaków ze świetlic 
i  ich rodzin.  W cz war tek ,  20 grudnia,  do świetl ic y 
środowiskowej „Harcówka” zostały dostarczone ciasta, które 
przeznaczono na kolację wigilijną dla podopiecznych. Podczas 
w ydar zenia  święt y  M ikoła j  wraz  z  dwoma swoimi 
pomocnikami wręczył dzieciom i ich rodzinom paczki 
przygotowane w ramach akcji.

Kolejny raz w naszym mieście odbyła się akcja Szlachetna 
Paczka. W tym roku dzięki naszym Darczyńcom obdarowane 
na Święta Bożego Narodzenia zostały aż 33 rodziny z Ząbek.

Serdeczne podziękowania składamy Beacie Rogulskiej, Liderce 
Szlachetnej Paczki w naszym mieście oraz wszystkim 
wolontariuszom za pracę, zaangażowanie i ogromne serce. Bez 
tak wspaniałych społeczników oraz niezwykłych darczyńców 
nie byłoby tak cudownej akcji. Dziękujemy gorąco  dyrektor 
Ewie Szymczak ze Szkoły Podstawowej nr 4, która udostępniła 
miejsce na przeprowadzenie akcji.

ŁMA

ma ochotę wziąć udział bez nominacji, przygotowuje dary 
z którymi udaje się do wybranego miejsca zbiórki i tam je 
zostawia. Następnie „strzela sobie fotkę” lub nagrywa krótki 
�lm na ściance do nominacji. Zdjęcie/�lm udostępnia na 
stronie Paczkachallenge, a następnie nominuje kolejne osoby 
do wykonania zadania i post udostępnia na swojej tablicy.



KOBIECA MOC INSPIRACJI W ZĄBKACH 
10 grudnia w Miejskim Ośrodku Kultury w Ząbkach 
odbyło się po raz pierwszy wydarzanie pn. „Kobieca 
moc inspiracji”. Jest to event zaplanowany z myślą 
o kobietach i dla kobiet z inicjatywy Małgorzaty Zyśk 
Burmistrz Miasta Ząbki. Organizację wydarzenia 
wsparły ząbkowskie działaczki i społeczniczki, wśród 
których na szczególne wyróżnienie zasłużyła 
Agnieszka Żelska, prowadząca w Ząbkach, salon 
bielizny i bra�ttingu  „Kusicielka”.

Celem organizacji wydarzenia, było przypomnienie kobietom 
o ich własnych potrzebach, by w corocznym, przedświąte-
cznym biegu nie zapomniały o sobie. By choć na chwilę 
odsapnąć od codzienności, spędzić czas w towarzystwie 
innych kobiet, które mają sobie wzajemnie wiele do 
przekazania. By „naładować akumulatory” i złapać kobiecą moc 
inspiracji. A z nachodzącym nowym rokiem, wcielić w życie 
nowe postanowienia, na które dotychczas się nie odważyły, ale 
zawsze miały na nie ochotę, zgodnie z zasadą: „Nowy rok, nowa 
ja” .

Podczas wydarzenia przewidziano szereg atrakcji. W tym 
prelekcje i stoiska z atrakcjami, głównie tymi kobiecymi, ale 
także świątecznymi. Był także kącik z atrakcjami dla dzieci, 
takimi jak: malowanie buziek, warkoczyki i rysowanie 
w towarzystwie sympatycznych animatorek. Wydarzenie 
rozpoczęło się dyskusją czterech różnych Kobiet: Małgorzaty 
Zyśk Burmistrz Miasta Ząbki, Agnieszki Żelskiej, pasjonatki 
bielizny, Eli Gandziarskiej, ekspertki od talentów serc i umysłów 
oraz Joanny Kaczyńskiej, która wcieliła się w rolę ekspertki od 
tematu godzenia roli kobiety pracującej i roli kobiety jako 
matki i żony. Tematem dyskusji była rola kobiet we 
współczesnym społeczeństwie. 
„Wisienką na torcie” ząbkowskiego wydarzenia okazało się 
w ystąpienie  M agdaleny E l  Ghamar i ,  ak ademiczk i , 
wykładowczyni i ekspertki świata islamu, autorki wielu książek 

Od strony artystycznej, swoim śpiewem zachwyciła Mira Bester 
z repertuarem Anny Jantar oraz Beata Kurda, w której 
wykonaniu usłyszeliśmy m.in. „Sex appeal to nasza broń 
kobieca” oraz kilka innych międzywojennych ponadczasowych 
utworów. O dobry humor naszych gości zadbał Paweł Radzio, 
który poprowadził wydarzenie.

Iwona Potęga

Obok Magdaleny El Ghamari, swoje wystąpienia miały: Elżbieta 
Gandziarska - o talentach, Agnieszka Żelska o ciałopo-
zytywności, Agnieszka Sasin o pielęgnacji ciała, Joanna 
Kaczyńska, o pięciu �larach kobiecego biznesu. Magdalena 
Jankowska-Makowska, o relacjach w związkach, Monika 
Wakulińska, o makijażu permanentnym. Natomiast Rita 
Calderaro-Poczmańska przedstawiła pilotażowy  projekt pn. 
„Kurs na dziecko”, do którego Ząbki właśnie przystąpiły i który 
lada moment zostanie wdrożony dla ząbkowianek.

Z relacji pań, tych bezpośrednich i tych na FB, wynika, że 
wydarzenie bardzo im się podobało. Dlatego Małgorzata Zyśk 
Burmistrz Miasta Ząbki, wychodząc naprzeciw oczekiwaniom 
ząbkowianek, zapowiedziała kolejne, pełne kobiecej mocy 
wydarzenie już na początku przyszłego roku.

i artykułów naukowych o tematyce arabsko-muzułmańskiej. 
Nasza prelegentka aktywnie działa w obszarze szkoleń 
krajowych i międzynarodowych organizacji odpowiedzialnych 
za prewencję terroryzmu oraz radykalizacji. Interesuje się 
religią, kulturą, sztuką, modą i życiem kulinarnym świata 
arabskiego. Z zamiłowania jest podróżniczką, pilotką 
i przewodniczką. Podczas swojego wystąpienia Magdalena El 
Ghamari mówiła głównie o kulturze i zwyczajach arabsko-
muzułmańskich oraz podkreśliła ogromną więź i wzajemne 
wsparcie kobiet w świecie islamu. O tej tematyce jest jej książka 
pt. ”Kobiety, miłość i dzihad”, którą można było nabyć podczas 
spotkania, a także otrzymać autograf od autorki.



FERIE Z NAUKĄ PŁYWANIA 

Pływanie pozytywnie wpływa na mięśnie pleców, jak również 
na mięśnie brzucha. Pozwala na szybkie spalanie kalorii 
i zalecane jest dla osób w każdym wieku. Wysiłek rozkłada się 
równomiernie na całe ciało oraz angażuje wszystkie grupy 
mięśni. Ponadto podczas nauki pływania wzmacniają się 
mięśnie oddechowe oraz serce, a także powiększa się 
pojemność życiowa płuc. Pływanie korzystnie wpływa na wiele 
dolegliwości np. wady postawy, astmę oskrzelową, 
nadciśnienie oraz oddziałuje hartująco na organizm dziecka.

Miejskie Centrum Sportu w Ząbkach zaprasza dzieci 
w wieku 5-9 lat na zajęcia nauki pływania od podstaw, 
które odbywać się będą podczas ferii. 

grupa 5-6 lat godz. 17.00-17.45,

grupa 7-9 lat godz. 18.30-19.15.

Zapisy osobiście lub telefonicznie w Biurze Obsługi Klienta, tel. 
(22) 295 51 21 wewn. 1. 

grupa 5-6 lat godz. 17.45-18.30,

Nadchodzące ferie będą zatem doskonałą okazją do 
rozpoczęcia przygody z pływaniem. Zajęcia odbywać się będą 
przez dwa tygodnie ferii, trzy razy w tygodniu (poniedziałek, 
środa, piątek) w następujących godzinach:

BETLEJEMSKIE ŚWIATEŁKO POKOJU DOTARŁO 
DO NASZEGO MIASTA

17 grudnia w Parku Miejskim im. Szuberta nastąpiło 
pr zekazanie pr zez harcer z y Światła Pokoju 
mieszkańcom Miasta Ząbki.

- Dziękuję za dostarczenie nam tego niezwykłego daru ognia. 
Światełko Pokoju już zagościło w Mieście Ząbki i w naszych 
domach – powiedziała Małgorzata Zyśk, Burmistrz Miasta 
Zabki.

W tym niezwykłym, pełnym ciepła i serdeczności wydarzeniu 
uczestniczyli mieszkańcy naszego miasta, burmistrz 
Małgorzata Zyśk, ks. proboszcz Andrzej Kopczyński, druhowie 
z OSP Ząbki i Młodzieżowej Drużyny Pożarniczej oraz 
przewodniczący Rady Miasta Ząbki Waldemar Stachera wraz 
z członkami Rady Miasta Ząbki i Młodzieżowej Rady Miasta.

- Po zakończeniu spektaklu nasi członkowie Młodzieżowej 
Drużyny Pożarniczej mieli przyjemność wspierać rówieśników
 z Harcerstwa w przekazywaniu światełka Mieszkańcom Miasta 
Ząbki. Dostąpili również zaszczytu przekazania, w imieniu 
organizatorów imprezy, lampionów ze Światełkiem Małgorzacie 
Zyśk Burmistrz Miasta Ząbki, księdzu proboszczowi Andrzejowi 
Kopczyńskiemu oraz Przewodniczącemu Rady Miasta Ząbki 
Waldemarowi Stacherze – poinformowała OSP Ząbki.
Betlejemskie Światło Pokoju (BŚP) – to coroczna akcja 
przekaz ywania przed Świętami Bożego Narodzenia 
symbolicznego ognia, zapalonego w Grocie Narodzenia 
Chrystusa w Betlejem. Polscy harcerze uczestniczą w tej 
wielkiej sztafecie przekazywania Betlejemskiego Światła 
Pokoju od 1991 roku. Każdego roku akcji towarzyszy hasło 
będące motywem przewodnim - w tym roku brzmi ono 
„Czyńmy pokój”.

KSA 

- Ogień od zawsze dla harcerzy jest ważnym symbolem. To przy 
nim tworzą się braterskie więzi. To przy ogniu odbywają się 
najważniejsze wydarzenia i to ogień tworzy najpiękniejsze, 
harcerskie wspomnienia. Dzisiaj chcemy podzielić się tym ogniem 
z Wami. Ogniem dającym ciepło i niosącym pokój. (…) 
wydarzenie przekazania Betlejemskiego Światła Pokoju jest 
wyjątkowe i niesamowicie cieszymy się, że możemy być jego 
częścią – napisali w mediach społecznościowych harcerze 
z Hufca ZHP Ząbki.



AKCJE POBORU KRWI W 2024 ROKU
Już dziś warto sobie zaplanować w kalendarzu, kiedy 
będzie można w naszym mieście oddawać krew 
w przyszłym roku.

• 18 sierpnia,
• 16 czerwca,
• 14 kwietnia,

Krew jest jak dotychczas lekiem, którego nie da się zastąpić 
żadnym innym. Jej oddawanie nie wiążę się z żadnym 
ryzykiem, jest bezpieczne i nie stanowi zagrożenia dla zdrowia 
czy życia. Krew pobierana jest przy użyciu sprzętu 
jednorazowego użytku, przez profesjonalny personel 
medyczny. Serdecznie zapraszamy do włączenia się w  akcję 
zarówno naszych stałych ząbkowskich darczyńców, jak i osoby, 
k t ó re  z aw s z e  c h c i a ł y  t o  z ro b i ć ,  a  j e d n a k  c o ś  i c h 
powstrzymywało - warto spróbować. Do zobaczenia!

ŁMA

• 20 października.

Stowarzyszenie Heimur tradycyjnie organizuje w Ząbkach 
akcje krwiodawstwa. W ciągu kilku lat z 938 donacji udało się 
zebrać 422,1 litrów krwi. Mamy nadzieję, że objętość 500 litrów 
zostanie przekroczona bardzo szybko.

Stowarzyszenie Heimur opublikowało już także daty, w których 
będą się odbywały akcje poboru krwi:
• 11 lutego,

Gdzie i kiedy się zgłaszać? Miejsce jest zawsze to samo: 
krwiobus podjeżdża na parking w pobliżu Miejskiego Centrum 
Sportu w Ząbkach.

OGŁOSZENIE

Informacje o przetwarzaniu danych osobowych znajdują 
się przy niniejszym ogłoszeniu na stronie  w zakładce 

„planowanie przestrzenne".

Burmistrz Miasta Ząbki

Wnioski można składać do dnia 29 stycznia 2024 r.

Wnioski na piśmie można składać w Biurze Obsługi 
Interesanta Urzędu Miasta Ząbki przy ulicy Wojska 
Polskiego 10 w Ząbkach (kod pocztowy 05-091), 

w godzinach pracy urzędu (pn. 10.00-18.00, wt.-czw. 
8.00-16.00, pt. 7.00-15.00) lub drogą pocztową na adres 
Urzędu Miasta Ząbki. Wnioski w postaci elektronicznej 

można składać na adres e-mail: zpios@zabki.pl 

We wniosku należy podać swoje imię i nazwisko albo 
nazwę oraz adres zamieszkania albo siedziby oraz adres 
poczty elektronicznej, o ile taki posiada, a także wskazać, 

czy jest właścicielem lub użytkownikiem wieczystym 
nieruchomości objętej wnioskiem, oraz można podać 

dodatkowe dane do kontaktu takie jak adres do 
korespondencji lub numer telefonu. 

Organem właściwym do rozpatrzenia wniosków jest 
Burmistrz Miasta Ząbki.

o przystąpieniu do sporządzania miejscowego
 planu zagospodarowania przestrzennego Miasta 

Ząbki

Na podstawie art. 17 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. 
o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym 

zawiadamiam o podjęciu uchwały nr LXXXVI/803/2023 
Rady Miasta Ząbki z dnia 29 listopada 2023 r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Miasta Ząbki. Granice 

opracowania obejmują obszar położony pomiędzy 
ulicami Mazowiecką, Baśniową i Calineczki w Ząbkach, 

oznaczony na załączniku gra�cznym do uchwały.

Na podstawie art. 39 pkt 1 i art. 54 ust. 3 ustawy z dnia 3 
października 2008 r. o udostępnianiu informacji

o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa 
w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na 

środowisko zawiadamiam o przystąpieniu do 
sporządzenia projektu ww. dokumentu wraz z prognozą 

oddziaływania na środowisko w ramach 
przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na 

środowisko.

Wnioski do wyżej wymienionych dokumentów można 
składać na piśmie utrwalonym w postaci papierowej lub 
elektronicznej, w tym za pomocą środków komunikacji 

elektronicznej, w szczególności poczty elektronicznej, na 
formularzu w postaci papierowej lub w formie 

dokumentu elektronicznego. Wzór formularza jest 
dostępny przy niniejszym ogłoszeniu na stronie 

w zakładce „planowanie przestrzenne".



20-LECIE ŚWIETLICY ŚRODOWISKOWEJ 
SCHOWEK W ZĄBKACH

Ząbkowski „Schowek” od 20 lat  wspiera ząbkowskie 
rodziny przygotowując dzieci i  młodzież do 
samodzielnego życia oraz zapewniając im opiekę, 
zajęcia edukacyjne i pro�laktyczne.

W naszym mieście funkcjonują dwie placówki wsparcia 
dziennego – to Świetlica Środowiskowa nr 1 Harcówka 
i Świetlica Środowiskowa nr 2 „Schowek”, która rozpoczęła 
działalność 2 grudnia 2003 roku. To niezwykle ważne dla 
lokalnej społeczności miejsca, w których dzieci i młodzież, 
mając do dyspozycji przytulne wnętrza oraz profesjonalną 

- Dziękuję bardzo wszystkim Pracownikom za codzienny trud 
i serce jakie wkładacie w pomoc, wychowanie i opiekę nad 
dziećmi, za to, że jesteście wielkim wsparciem dla waszych 
podopiecznych oraz ich rodzin. W „Schowku” pracują wyjątkowi 
ludzie, dla których najważniejsze jest dobro podopiecznych 
świetlicy, a największą nagrodą uśmiechy dzieci - powiedziała 
burmistrz naszego miasta.

Małgorzata Zyśk, Burmistrz Miasta Ząbki, podziękowała 
społeczności Schowka za codzienny trud i serce jakie okazują 
dzieciom, za wielkie wsparcie nie tylko dla podopiecznych, ale 
także ich rodzin.

To niezwykłe święto celebrowali pracownicy „Schowka”, 
wolontariusze, przyjaciele placówki i zaproszeni goście.

Zarówno dzieci i młodzież, korzystająca z placówki, jak i ich 
wychowawcy i wolontariusze zgodnie podkreślają, że 
stanowią jedną wielką rodzinę świetlicową.

i życzliwą kadrę, znajdują drugi dom i przyjaciół. Placówki 
organizują między innymi zajęcia edukacyjne i kulturalne oraz 
zapewniają pomoc w nauce, kryzysach szkolnych, rodzinnych 
i osobistych. Dzięki takiemu wsparciu, podopieczni 
ząbkowskich świetlic środowiskowych mają możliwość 
roz woju,  uczą s ię  pr zez w yciężania  trudności  oraz 
odpowiedzialności za wspólne dobro.

KSA

WIGILIA SENIORÓW
20 grudnia,  oba ząbkowsk ie Kluby S eniora 
prowadzone przez Ośrodek Pomocy Społecznej 
spotkały się na wspólnym kolędowaniu. Nie zabrakło 
również mikołajkow ych upominków i  wielu 
wzruszając ych chwil,  które jeszcze bardziej 
przybliżyły uczestników do nadchodzących Świąt 
Bożego Narodzenia.

KSA

Dzień później, 21 grudnia, na specjalne zaproszenie Fundacji 
Pomocna Ręka, burmistrz Miasta Ząbki, dyrektor OPS, Zo�a 
Gwara oraz kierownictwo Klubów Seniora - Grażyna Dylewska 
i Danuta Graszka uczestniczyły w spotkaniu wigilijnym 
zorganizowanym dla ząbkowskich seniorów.

Organizatorzy zadbali o radosną, bożonarodzeniową 
atmosferę, dzięki której każdy mógł poczuć się jak w rodzinie. 
Tradycyjnie przełamano się opłatkiem, nie zabrakło pięknych 
życzeń, słodkiego poczęstunku, tradycyjnych kolęd, które 
rozbrzmiewały w siedzibie fundacji Pomocna Ręka i występów 
a r t ys t yc z nyc h .  S e n i o rów  o b d a rowa n o  j a k  z aws ze 
świątecznymi upominkami.



POWSTANĄ PRZYŁĄCZA DO KANALIZACJI 
DESZCZOWEJ W UL. S. WIGURY

21 grudnia podpisana została umowa na budowę 
przyłączy do kanalizacji deszczowej w ul. Stanisława 
Wigury na odc. ul. Gabriela Narutowicza – ul. Piotra 
Skargi. Wykonawca ma dwa miesiące od daty 
podpisania umowy na realizację zadania.

Wcześniej burmistrz Małgorzata Zyśk, podpisała umowę na 
generalny remont ul. S. Wigury, na którą Miasto Ząbki 
otrzymało do�nansowanie prawie 1,1 mln zł. Ostateczny 
termin realizacji inwestycji upływa z dniem 1 czerwca 2024. 

UM Ząbki / KSA

OBIERAMY „KURS NA DZIECKO”
Małgorzata Zyśk, Burmistrz Miasta Ząbki  podpisała 
porozumienie o współpracy dzięki, której 20 rodzin 
z naszego miasta otrzyma bezpłatne dostępy do 
pakietu kursów online z zakresu pielęgnacji i opieki 
nad niemowlętami  oraz małymi dziećmi.

- Z wielką przyjemnością podpisałam porozumienie o współpracy 
dzięki, której 20 mieszkańców otrzyma bezpłatne dostępy do 
pakietu kursów online. Kursy mają na celu zapewnić szeroką 

Dzięki tej akcji 20 rodzin otrzyma bezpłatnie dostęp do 
platformy Kurs Na Dziecko – innowacyjnego źródła wiedzy 
w zakresie opieki i pielęgnacji niemowląt. Jak mówi twórczyni 
platformy, �zjoterapeutka dziecięca Rita Calderaro – 
Poczmańska jest to narzędzie którego celem jest ułatwienia 
życia młodym rodzicom. Dostarczenie sprawdzonej i rzetelnej 
wiedzy z różnych dziedzin: od �zjoterapii, poprzez laktację, 
logopedię, a na psychologii ciąży i porodu kończąc.

KSA / UM Zabki

edukację kobiet w ciąży i młodych rodziców w zakresie pielęgnacji 
i opieki nad niemowlętami  oraz małymi dziećmi. Program Kurs 
na Dziecko idealnie wpisuje się w nasza politykę prorodzinną. 
Budujemy żłobek, przedszkole oraz niedawno wprowadziliśmy 
bon żłobkowy – mówi burmistrz Ząbek.

W ostatnim czasie uchwalony został w Ząbkach również Bon 
żłobkowy, który od 1 stycznia 2024 r. będzie uprawniał 
rodziców dzieci do lat 3 do otrzymania zwrotu kwoty 200 zł za 
każdy miesiąc opieki w niepublicznym żłobku, klubie 
dziecięcym lub u dziennego opiekuna wpisanych do rejestru 
żłobków i klubów dziecięcych lub do wykazu dziennych 
opiekunów prowadzonych przez burmistrza Miasta Ząbki 
- informuje UM Ząbki.

- Pani Małgorzata Zyśk zdecydowała o rozpoczęciu programu 
pilotażowego, któr y potr wa do połow y stycznia.  Dziś 
podpisałyśmy porozumienie – dodaje  �zjoterapeutka dziecięca 
Rita Calderaro – Poczmańska.


